

## Dr Ahmed Abdulatif Bahnassy

1949-2022

The Eastern Mediterranean Health Journal family wishes to sympathize with the family of Dr Ahmed Abdulatif Bahnassy, Professor at the Department of Community Medicine, Faculty of Medicine, King Fahad Medical City, Riyadh, Saudi Arabia, who passed away on 10 January 2022. Dr Bahnassy received his PhD from Tulane University, USA (where he was elected as Delta Omega Fellow); served at different academic institutions, including King Abdul-Aziz University, King Faisal University and King Fahad Medical City. Dr Bahnassy supported the EMHJ as statistical editor since 2015, making valuable contributions towards maintaining the integrity of papers published in the journal. As a biostatistician and epidemiologist, Dr Bahnassy made significant contributions to science publishing globally / regionally, having published over 100 papers in different peer-reviewed journals. He was a member of several scientific organizations, including the American Statistical Association, the Saudi Society of Family and Community Medicine and the Egyptian Public Health Association; and a senior peer reviewer for several journals and research centres. His departure will be a great loss to the scientific and journal publishing communities in the EMR and beyond.



### الدكتور أحمد عبد اللطيف بهنسي

1949-2022

بقلوب مؤمنة بقضاء الله وقدره وببالغ الحزن والأسى تتقدم أسرة "المجلة الصحية لشرق المتوسط" بأصدق مشاعر التعازي والمواساة القلبية إلى أسرة الدكتور أحمد عبد اللطيف بهنسي، الأستاذ بقسم طب المجتمع، كلية الطب، مدينة الملك فهد الطبية، الرياض، المملكة العربية السعودية، الذي وافته المنية في 10 يناير / كانون الثاني 2022. وقد نال الدكتور بهنسي درجة الدكتوراه من جامعة تولان بالولايات المتحدة الأمريكية (حيث انتُخب زميلاً لجمعية دلنا أوميجا)؛ وعمل في مؤسسات أكاديمية مختلفة، منها جامعة الملك عبد العزيز، وجامعة الملك فيصل، ومدينة الملك فهد الطبية. وقد قدّم الدكتور بهنسي الدعم الكبير للمجلة الصحية لشرق المتوسط بصفته محرراً إحصائياً منذ 2015، مما أسهم إسهامات قيّمة من أجل الحفاظ على دقة الأبحاث المنشورة في المجلة. وكانت للدكتور بهنسي، الاستشاري في الإحصائيات الحيوية وعلم الوبائيات، إسهامات بارزة في نشر العلم على الصعيدين العالمي والإقليمي، حيث نشر أكثر من 100 بحث علمي في مجلات محكمة مختلفة. وكان عضواً في العديد من المنظمات العلمية، ومنها الرابطة الإحصائية الأمريكية، والجمعية السعودية لطب الأسرة والمجتمع، والجمعية الصحية المصرية، كما كان من كبار المحكمين في عدد من المجلات ومراكز البحوث. وقد فقدت المجتمعات العلمية ومجتمعات النشر العلمي في إقليم شرق المتوسط وخارجه بوفاته عالماً جليلاً.

انا لله وانا اليه راجعون